

CUPRINS

I. PROFESORI INVITAȚI

Anne PONSEILLE , Scutirea de pedeapsă în jurisprudența Curții de Casație.....	1
Mihail UDROIU , Sinteza modificărilor legislative operate prin Legile nr. 201/2023 și nr. 217/2023 în materia Procedurii penale, Partea generală cu referire la principii, acțiunea civilă și participanții în procesul penal.....	18
Nicoleta Rodica DOMINTE și Simona Catrinel AVARVAREI , Avangarda literelor române la confluența dreptului de autor	37

II. DOCTRINĂ

Claudia-Ana MOARCĂȘ , Dreptul muncii la confluența dintre dreptul public și privat național.....	49
Corneliu-Liviu POPESCU , Efectele încetării calității de Parte la Convenția europeană a drepturilor omului asupra calității de Parte la tratatele conexe.....	67
Cristina-Mihaela NICOLESCU și Daniela-Anca DETEȘEANU , Surpriza unei jurisprudențe nesurprinzătoare: cauza CEDO <i>Buhuceanu și alții c. României</i> (23 mai 2023), din perspectiva dreptului intern român.....	80
Andra-Roxana TRANDAFIR și George-Cristian IOAN , Furtul calificat prin folosirea fără drept a unei chei mincinoase – repere teoretice și jurisprudențiale.....	91
Mihaela Augustina NIȚĂ și Maria-Cristina SOLACOLU , Parchetul European – creare, activitate, provocări și prime rezultate	102
Amelia-Raluca ONIȘOR , Efectul direct în materia achizițiilor directe: firele încurcate ale unui proces de integrare necesar.....	125
Teodor Radu IANCU , Compatibilitatea dintre legislația din anii 2021-2023 care a permis modificarea prețurilor contractelor de achiziții publice în derulare și imperativele dreptului european și național	161

SOMMAIRE

I. PROFESSEURS INVITÉS

Anne PONSEILLE , La dispense de peine dans la jurisprudence de la Cour de Cassation.....	1
Mihail UDROIU , Résumé des modifications législatives apportées par les lois n° 201/2023 et n° 217/2023 sur la procédure pénale, partie générale, en ce qui concerne les principes, l'action civile et les participants à la procédure pénale.....	18
Nicoleta Rodica DOMINTE et Simona Catrinel AVARVAREI , L'avant-garde des lettres roumaines au confluent du droit d'auteur.....	37

II. DOCTRINE

Claudia-Ana MOARCĂȘ , Le droit du travail à la confluence du droit public et privé national	49
Corneliu-Liviu POPESCU , Les effets de la cessation de la qualité de Partie à la Convention européenne des droits de l'homme sur la qualité de Partie aux traités connexes	67
Cristina-Mihaela NICOLESCU et Daniela-Anca DETEȘEANU , La surprise d'une jurisprudence sans surprise: l'affaire CEDH <i>Buhuceanu et autres c. Roumanie (23 mai 2023)</i> , du point de vue du droit interne roumain	80
Andra-Roxana TRANDAFIR et George-Cristian IOAN , Le vol aggravé commis par l'utilisation frauduleuse d'une fausse clé – repères théoriques et jurisprudentiels.....	91
Mihaela Augustina NIȚĂ et Maria-Cristina SOLACOLU , Le Parquet européen – création, activité, enjeux et premiers résultats	102
Amelia-Raluca ONIȘOR , Effet direct dans les marchés publics: les fils emmêlés d'un nécessaire processus d'intégration	125
Teodor Radu IANCU , La compatibilité entre la législation des années 2021-2023 qui a permis la modification des prix des marchés publics en cours et les impératifs du droit européen et national	161

TABLE OF CONTENT

I. INVITED PROFESSORS

Anne PONSEILLE , Exemption from punishment in the case law of the Court of Cassation.....	1
Mihail UDROIU , Synthesis of the legislative changes made by Laws no. 201/2023 and no. 217/2023 on Criminal Procedure, General Part with reference to principles, civil action and participants in the criminal trial	18
Nicoleta Rodica DOMINTE and Simona Catrinel AVARVAREI , The avant-garde of Romanian letters at the confluence of copyright	37

II. DOCTRINE

Claudia-Ana MOARCĂȘ , The Labour Law at the conflux of national public and private Law	49
Corneliu-Liviu POPESCU , The effects of cessation of Party status to the European Convention on Human Rights on Party status to related treaties.....	67
Cristina-Mihaela NICOLESCU and Daniela-Anca DETEȘEANU , The surprise of an unsurprising jurisprudence: the ECHR case <i>Buhuceanu and others v. Romania (May 23, 2023)</i> , from the perspective of Romanian law	80
Andra-Roxana TRANDAFIR and George-Cristian IOAN , Aggravated theft by unlawfully using a fake key – highlights of legal literature and recent case law	91
Mihaela Augustina NIȚĂ and Maria-Cristina SOLACOLU , The European Public Prosecutor's Office – creation, activity, challenges, and first results.....	102
Amelia-Raluca ONIȘOR , Direct effect in public procurement: the entangled threads of a necessary integration process	125
Teodor Radu IANCU , The compatibility between the legislation of the years 2021-2023 that allowed the modification of the prices of ongoing public procurement contracts and the imperatives of European and national law	161